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Istebna, dnia 14 kwietnia 2025r. 

Rada Gminy Istebna 
Radni-Sesja 

Protokół XVI/2025 

XVI Sesja Rady Gminy Istebna w dniu 27 marca 2025 r. 
Miejsce posiedzenia: sala sesyjna Rady Gminy Istebna 
Obrady rozpoczęto 27 marca 2025 r. o godzinie 14:00, a zakończono o godzinie 15:06 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. 

Obecni: 

1. Magdalena Gazur 
2. Damian Izba 
3. Barbara Kubas 
4. Hubert Kukuczka 
5. Elżbieta Legierska 
6. Piotr Lipowski 
7. Kazimierz Łacek 
8. Ewa Macoszek-Dragon 
9. Władysław Małyjurek 
10. Bartłomiej Mucha 
11. Magdalena Mucha 
12. Agnieszka Sikora 
13. Zbigniew Wałach 
14. Jadwiga Waszut 
 
Listy obecności Radnych oraz Gości stanowią załączniki odpowiednio nr 1 i 2 do protokołu. 
 
1.Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna przywitała się  i poinformowała, iż 
obrady Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 
dźwięk. Zarejestrowane w czasie obrad informacje są publicznie dostępne, nie ma możliwości ich 
usuwania lub cenzurowania. Dlatego należy zwrócić szczególną uwagę na treść wypowiedzi, 
ponieważ istnieje możliwość naruszenia dóbr osobistych, na przykład poprzez ujawnienie danych 
osób fizycznych nieuczestniczących w obradach. Szczegółowe informacje dotyczące 
przetwarzania danych osobowych dostępne są na sali obrad oraz na stronie internetowej 
www.istebna.eu w zakładce ochrona danych osobowych. Następnie oficjalnie otworzyła XVI Sesję 
Rady Gminy Istebna, po czym przywitała  Pana Stanisława Legierskiego - Wójta Gminy Istebna, 
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Skarbnika - Panią Agatę Kobel-Zembik, kierowników poszczególnych referatów Urzędu Gminy 
Istebna, sołtysa wsi Koniaków Pana Jana Gazura, Pana Mecenasa Tomasza Szkaradnika, 
Pracowników Biura Rady, a także wszystkie Panie i Panów Radnych. Przewodnicząca 
poinformowała, że obecnych jest 11 radnych, tak więc z uwagi na kworum wszystkie procedowane 
uchwały będą miały moc prawną. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła punkt drugi: 
przedstawienie porządku obrad, po czym zapytała czy Radni wnoszą jakieś uwagi do porządku 
obrad, który został przedstawiony. W obliczu braku uwag, przystąpiono do realizacji tego 
porządku. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

3. Przyjęcie protokołu z dnia 27.02.2025 r. z XV sesji Rady Gminy Istebna. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła kolejny, a następnie 
poinformowała, iż nie wpłynęły żadne uwagi do tego protokołu, tak więc protokół zostaje przyjęty. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła punkt czwarty i 
oznajmiła, iż to sprawozdanie jest wyświetlane na urządzeniach. Kolejno zapytała Radnych czy 
chcieliby się odnieść do tego sprawozdania lub o coś dopytać. Następnie podziękowała za 
przygotowanie i przedstawienie sprawozdania. 

Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy   
Istebna, 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna przekazała głos Przewodniczącej 
Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut oznajmiła, iż Skarbnik – Pani Agata Kobel-Zembik przedstawiła 
informację, czego dotyczą zmiany. Po udzieleniu odpowiedzi na zadanie pytania radni 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Istebna, 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/110/2025 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 b) zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025, 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna przekazała głos Przewodniczącej 
Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut powiedziała, iż w tym podpunkcie Pani Agata Kobel-Zembik udzieliła 
informacji czego dotyczą zmiany m.in. dróg rolnych, zakupu statku powietrznego - tzw. drona dla 
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jednostki OSP Istebna Centrum oraz przesunięcia funduszy na przeciwdziałanie narkomanii w 
naszej gminie. W tym przypadku projekt uchwały również został jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkich radnych.  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025, 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/111/2025 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 c) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Istebna w 2025 roku, 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna przekazała głos Przewodniczącej 
Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut oznajmiła, iż jest to coroczny projekt uchwały, a temat omówił Pan 
Mirosław Książczyk. Następnie dodała, że projekt został jednogłośnie pozytywnie zaakceptowany 
przez radnych.  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Istebna w 2025 roku, 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/112/2025 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 d) zmiany Uchwały nr XV/107/2025 Rady Gminy Istebna w sprawie trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 
przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Istebna 
przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, a także 
trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym w 
sprawie zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w 
rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie dzieci objętych 
wczesnym wspomaganiem rozwoju, uczniów, wychowanków lub uczestników zajęć 
rewalidacyjno-wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystanej dotacji, 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna oddała głos Przewodniczącej 
Komisji.  

Radna Jadwiga Waszut wskazała, na istniejące zastrzeżenia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
dodając, iż po naniesieniu poprawek do dokumentu, projekt został jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowany przez radnych.  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
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Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały nr XV/107/2025 Rady Gminy Istebna w sprawie trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, szkół i 
placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Istebna przez osoby fizyczne i osoby 
prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym w sprawie zakresu danych, które powinny być 
zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania 
informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, uczniów, wychowanków 
lub uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych oraz terminu i sposobu rozliczenia 
wykorzystanej dotacji, 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/113/2025 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 e) zmiany Uchwały Nr IX/48/2024 Rady Gminy Istebna z dnia 31 października 2024 r. w 
sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Istebna, 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna oddała głos Przewodniczącej 
Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut – powiedziała, iż w tym podpunkcie Pani Ewa Żabnicka poinformowała, 
iż brakowało określonych stawek za przejazdy służbowe. Będą one w tej chwili obowiązywały 
według rozporządzenia Ministra Infrastruktury. Następnie oznajmiła, iż projekt został pozytywnie 
jednogłośnie zaopiniowany.  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

- Radna Jadwiga Waszut 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr IX/48/2024 Rady Gminy Istebna z dnia 31 października 2024 r. w sprawie 
ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Istebna, 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/114/2025 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 f) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody, 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna oddała głos Przewodniczącej 
Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut oznajmiła, iż Pani Monika Kukuczka przedstawiła opinię hydrologiczną 
co do lipy, która zagraża bezpieczeństwu pobliskich domostw, a która jest zarejestrowana jako 
pomnik przyrody. Niestety nie może być ona usunięta, a jedynie gmina dostała pozwolenie na 
zabiegi pielęgnacyjne w formie przycięcia konarów we wskazanej przez specjalistę wysokości. 
Następnie dodała, iż projekt ten został zaakceptowany przy 12 głosach za, jednym wstrzymującym 
się. 

Radny Władysław Małyjurek powiedział: „Dziękuję bardzo. No troszeczkę mieszkańców to 
martwi, bo po oględzinach z mieszkańcami tej lipy, każdy kto troszeczkę, ktoś jak można 
powiedzieć logicznie myśli, to nie wiadomo czym się kierował Pan, który tą lipę oceniał. No, ale 
my byliśmy też z Radnym Damianem Izbą pooglądać, no rzeczywiście, no raczej tam pielęgnować 
nie ma co, no ale trudno. Musimy się dostosować do opinii dendrologa, czy jak się nazywa? 
Dendrologa. No i te zabiegi będą, po prostu przeprowadzone. Gmina już to wszystko prowadzi, 
także w kwietniu to tam powinno być wszystko już uregulowane. Dziękuję bardzo.” 
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W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
- Radny Władysław Małyjurek 
Głosowano w sprawie: 

uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody, 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/115/2025 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 g) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości Nr 621/1, 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna oddała głos Przewodniczącej 
Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut oznajmiła, iż podpunkt ten zawiera zgodę na nabycie działek celem 
uregulowania istniejącego stanu faktycznego, czyli w miejscach gdzie druga już jest wykonana 
należy uregulować stan prawny tych działek. Następnie dodała, iż projekt został jednogłośnie 
pozytywnie zaakceptowany.  

Radny Władysław Małyjurek powiedział: „Dziękuję bardzo. Ta sprawa była komentowana przez 
wszystkich radnych i przez pana wójta. No troszeczkę jesteśmy oburzeni takim zachowaniem. Po 
prostu tak, gmina wydaje setki tysięcy złotych na nową nawierzchnię , a w końcu się okazuje, że 
mieszkańcy robią problemy i jest to tam, można powiedzieć, problem troszeczkę, nie wiem, czy ci 
państwo się naoglądali, Karguli i chcą to samo zrobić, bo jeżeli chodzi o 20 centymetrów, to nie 
wiem, jak trzeba być człowiekiem, że gmina inwestuje milion złotych, a tu trzeba walczyć o 20 
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centymetrów, żeby przesunąć drogę, i tym bardziej z wszystkimi kosztami, po prostu jest narażona 
gmina, i gmina musi po prostu te koszty ponieść z budżetu. Dziękuję bardzo.” 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
- Radny Władysław Małyjurek 
 
Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości Nr 621/1, 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/116/2025 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 h) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości Nr 1807/1, 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna oddała głos Przewodniczącej 
Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut wyjaśniła, iż ten podpunkt był analogiczny do podpunktu poprzedniego, 
czyli uregulowanie stanu faktycznego, dodając: „że tu po tym jak Radny Władysław Małyjurek był 
oburzony tym pierwszym sposobem potraktowania mieszkańców. Tutaj to w takiej drodze 
ugodowej poszło. No ale stan prawny musi być uregulowany i projekt uchwały został jednogłośnie 
pozytywnie zaakceptowany. Dziękuję.” 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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- Radna Jadwiga Waszut 
 
Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości Nr 1807/1, 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/117/2025 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 i) w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 
Strategii Rozwoju Gminy Istebna 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna oddała głos Przewodniczącej 
Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut powiedziała, iż w tym podpunkcie Wójt Stanisław Legierski oraz 
kierownik Mirosław Kawulok przedstawili plan strategii rozwoju gminy Istebna na lata 2025-2035. 
Już teraz zachęcamy mieszkańców do czynnego udziału w planowaniu rozwoju naszej gminy. Będą 
konsultacje społeczne, ankiety. Prosimy o dobre i racjonalne pomysły. Następnie oznajmiła, iż 
projekt uchwały został pozytywnie jednogłośnie zaopiniowany. 
 
Radny Władysław Małyjurek powiedział: „Dziękuję bardzo. Temat był dość szeroko 
przedyskutowany i była tutaj z naszego klubu propozycja, że byłoby dobrze, żeby te spotkania jak 
byłaby możliwość zrobić w niedzielę, żebyśmy mieli większą frekwencję i jak jeszcze dodała Pani 
Przewodnicząca najlepiej jakby to padło z ambony, takie zaproszenie mieszkańców, żeby było po 
prostu jak najwięcej ludzi, żeby się każdy mógł wypowiedzieć, żeby po prostu nie było takich 
pretensji, że nie wiedział, że po prostu nie przyszedł.Taka była sugestia nasza, żeby w miarę 
możliwości, jeżeli by to nie kolidowało z po prostu zadaniami, żeby to mogło  odbyć się w niedzielę 
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i żeby to jeszcze mogło spaść z ambony, w ten czas byśmy byli bardzo zadowoleni. Dziękuję 
bardzo.” 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
- Radny Władysław Małyjurek 
 
Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 
Rozwoju Gminy Istebna na lata 2025-2035. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, 
Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew 
Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 
Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Piotr Lipowski 

Uchwała nr XVI/118/2025 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

6. Informacja Wójta Gminy Istebna dotycząca realizacji art. 37 ust. 8 ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym za okres od 08.03.2024 r. do 18.03.2025 r. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła kolejny punkt i oddała 
głos Przewodniczącej Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut powiedziała, iż zgodnie z przepisami o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym Wójt ma obowiązek przedstawić informacje o zgłaszanych żądaniach dokonania 
wykupu lub wypłaceniu odszkodowań w związku ze zmianą planu zagospodarowania 
przestrzennego, dodając, iż w wyżej wymienionym okresie wpłynęło jedno żądanie. Sprawa jest 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

analizowana. Radna wskazała także, iż ustawa wskazuje termin do 6 miesięcy na rozstrzygnięcie 
sprawy.  
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
 
 
7. Informacja Wójta Gminy Istebna o stanie ochrony przeciwpożarowej, bezpieczeństwa i 
porządku publicznego na terenie Gminy Istebna w 2024 r. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła kolejny punkt i oddała 
głos Przewodniczącej Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut oznajmiła, iż wszystkie materiały i informacje zostały przekazane 
elektronicznie. Radna wskazała także, iż jeden z radnych poinformował o aplikacji, gdzie szybko 
można uzyskać informacje dotyczące miejsc w jakich znajdują się defibrylatory.  
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
 
 
8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 za 
rok 2024. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła kolejny punkt i oddała 
głos Przewodniczącej Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut oznajmiła, iż Pani Kierownik Barbara Sikora przedstawiła bieżące 
sprawy, którymi Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej się zajmuje oraz wskazała na niepokojący 
wzrost ilości rodzin z uzależnieniami, podkreślając, iż mowa tutaj nie tylko o alkoholu, ale również 
narkotykach i dopalaczach, jednocześnie poprosiła o zgłaszanie nawet anonimowo niepokojących 
sytuacji. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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9. Sprawozdanie kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z działalności Ośrodka 
za rok 2024. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła kolejny punkt i oddała 
głos Przewodniczącej Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut oznajmiła, iż Pani Kierownik Barbara Sikora przedstawiła jakie działania 
są prowadzone, a nad jakimi trwają jeszcze prace.  
 
Radny Władysław Małyjurek skierował podziękowania i gratulacje w stronę Pani Kierownik za 
profesjonalne podejście. 
 
Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna również podziękowała Pani 
Kierownik za przygotowanie sprawozdania, życząc dużo siły do dalszej pracy i działań. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
- Radny Władysław Małyjurek 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego Ochrony Środowiska i 
Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty Kultury Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej 
Rady Gminy Istebna za rok 2024. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła kolejny punkt i oddała 
głos Przewodniczącej Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut poprosiła Przewodniczącą Rady o możliwość ujęcia punktu 10, 11 i 12 
w jednej wypowiedzi. Po uzyskaniu zgody, oznajmiła, iż w punktach 10, 11 i 12 zostały przekazane 
informacje nad czym pracowały wszystkie komisje działające przy Radzie Gminy Istebna  w 2024 
roku, dodając, iż prace te można również na bieżąco śledzić.  
 
Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna oznajmiła, iż są to coroczne 
sprawozdania z bieżącej pracy, potwierdzając słowa Przewodniczącej Komisji oraz dodała, iż 
zawarte są w nich tematy, które były podejmowane w ubiegłym roku. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
11. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg Wniosków i Petycji za rok 2024. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna wskazuje na analogiczną sytuację 
w bieżącym punkcie, podkreślając, iż mowa aktualnie o sprawozdaniu z działalności Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2024. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna ponownie podkreśla analogiczną 
sytuację, wskazując, iż mowa o sprawozdaniu z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2024. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

13. Informacja Przewodniczącego Komisji ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady 
Gminy Istebna. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna rozpoczęła kolejny punkt i oddała 
głos Przewodniczącej Komisji. 

Radna Jadwiga Waszut wspomniała, iż dnia 25 marca 2025 roku miało miejsce posiedzenie 
obydwu stałych komisji przy Radzie Gminy Istebna, wskazując na możliwość skorzystania przez 
radnych z pomocy Pani Mecenas, Pani Angeliki Lis co do składania zapytań, interpelacji. 
Następnie Radna złożyła podziękowania Pani Mecenas. Kolejno poinformowała o obecności na 
posiedzeniu przedstawicieli klubu piłkarskiego APN Góral Istebna, którzy przedstawili strukturę 
klubu, ilość piłkarzy zarówno dorosłych jak i dzieci, a także pochwalili się swoimi sukcesami. 
Radna pogratulowała osiągniętych wyników oraz wyraziła radość z faktu, iż dumnie reprezentują 
naszą gminę. Radna wskazała, iż członkowie klubu przedstawili problemy z jakimi muszą się 
zmierzyć – dotyczą one dostosowania do wymogów boiska na Zaolziu – mowa miejscach 
siedzących na trybunach i ogrodzeniu boiska. Dyskutowano o tym, na ile gmina jest w stanie 
partycypować w koszty, które są potrzebne na dostosowanie tych wymogów. W dalszej części 
toczyły się rozmowy na temat bieżących oraz planowanych inwestycji w gminie, naprawy dróg, 
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zniszczonego przystanku w miejscowości Koniaków w przysiółku Dachtony. Padła prośba o 
wymianę lustra przy drodze. Poruszono sprawy związane z kanalizacją. Kolejny raz wybrzmiał 
apel o szanowanie wody i o to, aby mieszkańcy nauczyli się wykorzystywać wodę deszczową. 
Została również przedstawiona prośba jednego z radnych o wsparcie finansowe na organizację 
powiatowych manewrów młodzieżowych drużyn pożarniczych. W tym miejscu wójt gminy prosi 
o to, aby takie inicjatywy i wnioski były składane w odpowiednim czasie i w odpowiednim trybie. 
Następnie Radna korzystając z udzielonego głosu powiedziała: „[…] zwracam się do Państwa z 
prośbą i z informacją, że szkoła numer 1 w Koniakowie Centrum będzie prowadziła kolejną akcję 
zbiórki elektrośmieci, w dniach od 31 marca do 11 kwietnia. Elektrośmieci można składać za 
szkołą w Koniakowie Centrum, przywozimy, zostawiamy, nie trzeba tego nigdzie zgłaszać. Jeżeli 
komuś coś przeszkadza w domu, a chciałby się tym podzielić, szkoła jakieś tam grosiki z tego 
pozyskuje, wtedy nie będzie wyciągała do gminy ręki o pieniążki. Polecam państwu serdecznie tą 
inicjatywę. Tam była też prośba, że jeżeli będą jakieś problemy, Pan Damian Polok służy pomocą. 
Można go  przez social media szukać. Ewentualnie moją osobą też służę do pomocy. Również 
szkoła numer 1 w Koniakowie zbiera cały rok baterie. Czasami też jest problem, gdzie to wyrzucić. 
Zbiera się to w domu, także jak najbardziej prosimy państwa, aby to składać do szkoły numer 1 w 
Koniakowie. Szkoła Podstawowa numer 2 w Koniakowie –  szkoła w Rastoce również prosi o 
wsparcie i w dniach od 10 do 12 kwietnia przy karczmie Ochodzita można składać złom. Też 
polecam Państwu tą inicjatywę. Chwalimy osoby, które mają na sercu właśnie takie inicjatywy i 
chcą wspierać te szkoły, także jak najbardziej inicjatywa godna wsparcia. Jeszcze mam taką prośbę, 
przemyślenie. Gdzieś tam pojawiają się na Facebooku zdjęcia, opisy zaśmieconych naszych 
miejscowości. Szanowni Państwo, właściwie każdy mógłby się popatrzeć na siebie, czy gdzieś tam 
się nie przyczynił do tego. To po pierwsze, także nie śmiećmy po pierwsze, po drugie miejmy 
odwagę zwrócić uwagę, jeżeli widzimy, że coś takiego się dzieje. Rozmawiałam z Panem Sołtysem 
wsi Koniaków, z Panem Janem Gazur i okazuje się, że on ma na stałe osoby, które się zajmują 
takim sprzątaniem, także strach pomyśleć, jak ta miejscowość by wyglądała bez tych osób, za co 
dziękujemy Panu Sołtysowi z tego miejsca i jeszcze raz apelujemy. Sami zadbajmy o to, aby te 
nasze miejscowości były godne tej nazwy miejscowości turystycznej. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna oddała głos Radnemu 
Władysławowi Małyjurek. 
 
Radny Władysław Małyjurek powiedział: „Tylko chciałem zapytać o ten klub piłkarski czy to 
już potem na wnioskach?” 
 
Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna zaproponowała Radnemu 
kontynuowanie tematu w punkcie 15 – sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut 
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- Radny Władysław Małyjurek 
 
14. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna poinformowała, iż na bieżąco do 
Biura Rady wpływają pisma kierowane przez radnych – interpelacje, zapytania i wnioski, a 
następnie przekazywane są Wójtowi. Kolejno Przewodnicząca oznajmiła, iż w okresie 
międzysesyjnym wpłynęło 10 takich pism, a odpowiedzi na nie będą na bieżąco udzielane radnym. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

15. Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna poinformowała o pismach, które 
wpłynęły do Rady Gminy Istebna. Jednym z nich było pismo Rady Miejskiej w Bielsku-Białej, 
która wystąpiła z inicjatywą utworzenia województwa podbeskidzkiego, prosząc o opinię. Kolejne 
pismo pochodziło z urzędu gminy Mszana. Przewodnicząca oznajmiła, iż Rada Gminy Istebna 
wyraziła swoje stanowisko w sprawie przedwczesnego zamknięcia elektrowni Rybnik. Ze strony 
Rady Gminy Istebna taka uchwała została już podjęta. Kolejnym pismem była kontynuacja sprawy. 
Tym razem  wpłynęło pismo z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego od Rady Rodziców w sprawie 
lekcji religii. Skierowana została prośba o współfinansowanie tych lekcji od przyszłego roku 
szkolnego ze strony Gminy. Przewodnicząca powiedziała: „W kuluarach gdzieś jak już 
rozmawialiśmy takie spotkanie się odbędzie, tylko na chwilę obecną jeszcze nie ma przybliżonego 
terminu kiedy by ono się odbyło, ale i Rada Rodziców, i Dziekan Istebnej zostaną o tym 
poinformowani odpowiednio wcześniej, żeby można było się spotkać i przedyskutować sprawę.” 
Kolejne pisma jakie wpłynęły to zawiadomienia o wszczęciu postępowania i na chwilę obecną na 
te oba zawiadomienia zostanie skierowane wyjaśnienie do Urzędu Wojewódzkiego, do Nadzoru 
Prawnego. Przewodnicząca objaśniła: „[..] później po tym naszym wyjaśnieniu zobaczymy jak te 
sprawy zostaną rozstrzygnięte, jaki bieg zostanie im nadany i będziemy ewentualnie dalej 
procedować te sprawy.” Kolejnym pismem była uchwała Rady Miasta Gminy Jasienica w sprawie 
apelu Rady Miasta Rybnika o przedwczesnym zamknięciu elektrowni. To analogiczna sytuacja do 
tego, co było omawiane przed chwilą. Pomiędzy komisją a sesją wpłynęło pismo z nadleśnictwa 
dotyczące przekazania informacji o działalności nadleśnictwa. Przewodnicząca powiedziała: „I 
tutaj po prostu będzie punkt, już tutaj kieruję prośbę do Pani Jadwigi Waszut, żeby taki punkt na 
posiedzeniu komisji właśnie został wprowadzony i żeby nadleśnictwo mogło tutaj swoją, 
działalność przedstawić.” Wpłynęła także petycja, która zostanie skierowana do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji dotycząca obrony konstytucyjnej zasady niezawisłości i niezależności sędziów 
polskich. Przewodnicząca poprosiła osoby, które chciałyby zabrać głos, o zgłaszanie się i mówienie 
do mikrofonu, przypominając o klauzuli RODO. Nie używamy danych osób fizycznych, które nie 
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uczestniczą tutaj dzisiaj w naszych obradach. Pamiętajcie bardzo proszę o tym, bo to jest istotna 
sprawa. Przed oddaniem głosu Przewodnicząca oznajmiła:” […] dzwonił do mnie przed sesją 
dzisiaj Radny Powiatowy Leszek Bujok. Mówił, że nie da rady tutaj do nas dzisiaj dojechać, ale 
chciał tylko przekazać taką informację w sprawie remontu drogi powiatowej na Jaworzynce, że w 
kwietniu zostanie droga przekazana już wykonawcy pod budowę i tam wiem, że też były kierowane 
zapytania odnośnie tego pomiaru prędkości przed szkołą, który jest usytuowany. Ten pomiar 
prędkości na chwilę obecną jest zepsuty, ale została podjęta decyzja, że on po prostu zostanie 
zdjęty, a w czasie budowy jest zaplanowane postawienie dwóch nowych. Także taka, informacja 
tutaj skierowana od radnego powiatowego.” Przewodnicząca Rady Gminy Istebna Magdalena 
Mucha przekazała głos Przewodniczącej Jadwidze Waszut. 

Radna Jadwiga Waszut – (Ad Vocem) powiedziała: „Dziękuję bardzo. Ja chciałam tylko 
doprecyzować moją wypowiedź odnośnie użycia imienia i nazwiska osoby nie będącej 
uczestnikiem posiedzenia. Mam zgodę Pana, zresztą na jego prośbę była ta informacja o tej zbiórce. 
Jest zgoda tej osoby na podanie imienia i nazwiska. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „Dziękuję bardzo. Jest 
to ważna informacja. Myślę, że wszystko nam ona wyjaśniła w tym momencie wszelkie jakieś 
dalsze procedowanie. Ja tu jeszcze chciałam uzupełnić wypowiedź, bo koleżanka Agnieszka Sikora  
mówiła przy okazji zbiórki złomu dla szkoły numer 2 w Koniakowie Rastoka, która się odbywa 
obok karczmy Ochodzita. Jest możliwość odebrania złomu, jeżeli ktoś nie ma takiej fizycznej 
możliwości, dotransportować go na to miejsce. Tylko trzeba się wcześniej telefonicznie 
skontaktować i umówić na ewentualny odbiór. I kolejny w kolejce, że tak powiem, jest Radny 
Władysław, także bardzo proszę Panie Władku.” 

Radny Władysław Małyjurek powiedział: „Dziękuję bardzo za głos Pani Przewodnicząca. Tu 
chciałem właśnie z tej strony podziękować zarządowi Górala Istebna. Właśnie byli z nami 
porozmawiać, przedstawili nam swoje wszystkie problemy, które się łączą z utrzymaniem klubu. 
Także dla nich gratulacje za dobre wyniki i chłopaki grajcie tak dalej, nie róbcie jakichś przekrętów 
na koniec sezonu, bo tu jest problem, piłkarze się boją, że jak wygrają ligę, będą mieli awans.A 
jeżeli nie  to nie zostaną  na boisko dopuszczeni i się to wiąże z  konsekwencjami finansowymi, 
będą musieli płacić kary, bo niektóre kluby tak praktykują, że po prostu ostatnie dwa mecze, jeżeli 
już jest awans, a nie mają boiska, czyli trzeba jak się mówi odpuścić i trzeba z tego zrezygnować. 
Także myślę, że takiej potrzeby nie będzie. Tutaj był wójt, też tak troszeczkę się  zobowiązał, że 
jednak wesprze to boisko, żeby tam częściowo to boisko było dopuszczone do tych rozgrywek. To 
była pierwsza sprawa. Druga, chciałem też dla mieszkańców Jaworzynki taką informację 
przekazać, że jest jakieś światełko w tunelu, że może się znajdą pieniądze na modernizację 
oczyszczalni ścieków w Jaworzynce, która jeszcze ostatnio została zmodernizowana. No i tak 
przypadkowo rozmawiałem z panami, którzy właśnie ścieki zwożą z Jaworzynki, no i takie 
zadałem do nich pytanie, jakby się to finansowo przedstawiało, jakby tak była możliwość, taki 
kolektor, żeby coś tych ścieków można było zrzucić na miejscu. No informacja taka była, że po 
prostu o 50% by się zmniejszyły koszty tego wywozu, jeżeli by była taka możliwość i ta 
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oczyszczalnia działała w Jaworzynce na jakimś etapie. I teraz jeszcze pytanie do Pana Wójta. Panie 
Wójcie miesiąc myśmy rozmawiali na temat tego spotkania z księżmi i z dyrektorami. Na jakim 
etapie to jest to właśnie nasze zapytanie o to spotkanie? Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „Dziękuję, bardzo 
proszę. Odpowie Pan Wójt.” 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski powiedział: „Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. 
Panie Władysławie, Panie Radny. Tak jak się deklarowałem takie spotkanie będzie, natomiast chcę 
mieć też pełen obraz możliwości, jakie gmina posiada w ewentualnym finansowaniu, bo mamy 
wszyscy świadomość tego, jakimi, o jakich pieniądzach mówimy, nie kwestii ile co będzie 
kosztować, tylko na co i czy można dać. Stąd też kancelaria nasza prawna nam przygotuje stosowne 
takie oświadczenie i po prostu myślę, że tak jak tutaj deklarowałem, że w tym spotkaniu, chciałbym 
żeby uczestniczyli wszyscy księża, radni, przedstawiciele urzędu, gminy i dyrektorzy szkół. I nie 
chcę już mówić teraz z konkretną datą, ale będąc albo mając w posiadaniu tych informacji, które 
my możemy przekazać o możliwościach, to takie spotkanie się odbędzie na pewno. Na pewno to 
nie będziemy, czekali ostatecznych terminów, czyli przed rozpoczęciem roku szkolnego, ale nie 
chcę w tej chwili mówić konkretnie. Czy to będzie miesiąc, czy,  może półtora, trudno mi w tej 
chwili powiedzieć, ale to na pewno,  będzie i też liczę na to, żeby tutaj z Rady jak najwięcej osób 
w tym uczestniczyło. Jeżeli można, to jeszcze bym tylko chciał zwrócić uwagę, bo tutaj była mowa 
o piśmie z Lasów Państwowych na komisję, tutaj prośba Pana Nadleśniczego. Ja też bym się 
przychylał i prosił Radnych, żeby ten punkt był wprowadzony na sesję, bo to też będzie informacja, 
która będzie też dotyczyła mieszkańców i na pewno mieszkańcy zechcą wiedzieć albo być w 
posiadaniu tych informacji. Wiadomo, że po komisji to musiałby być tylko przekaz, a tak będą 
mogli po prostu na bieżąco ci, którzy będą zainteresowani słuchać tego wystąpienia, także tutaj 
bym prosił Pani Przewodnicząca, żeby ten punkt był na sesji. Dziękuję bardzo.” 

Radny Władysław Małyjurek powiedział: „ I jeszcze można  jedno pytanie. Panie Wójcie, bo w 
zeszłorocznym objeździe tych dróg naszych gminnych, tak myśmy przyjechali Jaworzynkę, 
chodziło o drogę Odewsi ,jednak wszyscy też radni byli tam w ten czas za tym, że ta droga jest 
bardzo zdewastowana i wymagałaby nakładki. Także pytanie od mieszkańców, czy jest jakaś 
nadzieja na ten rok, żeby na tym odcinku tej drogi można było tam tą nawierzchnię wymienić. 
Dziękuję bardzo.” 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski odpowiedział: „Panie Władysławie w tej chwili ciężko 
mi powiedzieć jaki będzie stan tych dróg, które Państwo objeżdżali po tej zimie. Natomiast no 
mróz też zrobił swoje. Tam gdzie będą te najgorsze odcinki to chcemy zrobić. Nie wiem czy Pani 
Kierownik chciałaby coś dodać czy nie. No na pewno  jeszcze ten kwiecień musimy poczekać, bo 
to też będzie rozliczenie akcji ośnieżania, też wiemy już, że pieniądze zostaną. Będziemy wiedzieć 
też o jakich pieniądzach mówimy i wtedy, też ta informacja będzie precyzyjniejsza. Proszę bardzo 
Pani Kierownik.” 
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Zastępca Kierownika RI Justyna Dragon powiedziała: „Witam Państwa bardzo serdecznie. Jeśli 
chodzi o drogę Odewsi, to została zlecona dokumentacja. Taki objazd dróg, które będziemy chcieli 
remontować w tym roku, myślę, że pod koniec kwietnia po prostu przejedziemy i ustalimy, które 
są takie priorytetowe, bo wtedy też zwolnią się środki. Będziemy wiedzieli dokładnie, ile możemy 
przeznaczyć na to zadanie. Dziękuję.” 

Radny Władysław Małyjurek  powiedział: „Dziękuję bardzo. Jeszcze Panie Wójcie jedno 
pytanie. Już na zebraniu wiejskim tam poruszałem temat tych dróg rolnych, że po prostu czy można 
byłoby skorzystać i tak jak kiedyś my to robili w czynie społecznym. Ja już rozmawiałem z 
mieszkańcami,  w Jaworzynce nie ma problemu. Jakby trzeba było to komitet się założył, że jest 
bardzo dużo ludzi chętnych. Jeżeli na przyszły rok były takie środki Panie Wójcie, a można by z 
tego w takiej formie skorzystać- jest nasza prośba mieszkańców, żebyśmy z tych środków na 
zasadzie czynu społecznego skorzystali. Dziękuję bardzo.” 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski powiedział: „Dziękuję bardzo przede wszystkim Panu 
Radnemu, że chce wrócić do tego co kiedyś było, a dzięki takim inicjatywom, czyli czynom 
społecznym powstawały nie tylko drogi u nas, które dzisiaj mamy ponad 200 kilometrów, ale też 
wiele innych przedsięwzięć, które dzisiaj pomagają naszym mieszkańcom. Troszeczkę czasy się 
zmieniły, więc no nie wszystko mimo szczerych chęci można robić. Natomiast jak się pojawi 
jakiekolwiek światełko, że to można robić, że to będziemy w stanie rozliczyć i będziemy w stanie 
wziąć za to gwarancję, odpowiedzialność to z takich inicjatyw tylko się należy cieszyć, bo zawsze 
to jest ta wartość dodana i zawsze to jest tajniej niż wykonywanie czegoś tylko i wyłącznie przez 
firmę, natomiast na pewno od pewnych procedur i obowiązków z tego wynikających nie 
uciekniemy. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „To wszystko już, 
Panie Władku? Dziękuję. Ja tu dziękuję za sprostowanie Wójtowi, zgadza się, tutaj jest prośba ze 
strony nadleśniczego o wprowadzeniu takiego punktu do porządku obrad w sprawie informacji o 
działalności nadleśnictw. Także oczywiście taki punkt zostanie wprowadzony na kwietniową  Sesją 
Radę Gminy.  Do dyskusji zgłasza się Radny ad vocem Kazimierz Łacek.” 

Radny Kazimierz Łacek – (Ad Vocem) powiedział: „Dziękuję Pani Przewodnicząca, witam 
wszystkich. Ja tutaj chcę wszystkich uspokoić, że górale mają gorącą krew, oni nogi nie odstawią 
i będą na pewno walczyć o ten awans. A my wszyscy Radni razem z Wójtem, z Kierownikiem, 
Panem Mirosławem obiecaliśmy, że jak tylko będą jakieś szanse, to będziemy pomagać. Będziemy 
robić wszystko, żeby ten awans zdobyli. Wiem, że tam Pani Ewa już szuka dla nich też jakichś 
dotacji odpowiednich i daje to na nasze strony, żeby tym chłopakom to podpowiedzieć, pomóc, 
żeby po prostu ten awans zyskali, bo oni na to zasługują, a my jesteśmy dumni z nich, z tego co 
robią, bo naprawdę żal by było jeździć gdzieś na wyjazdy, no musieliby wtedy i płacić za 
wypożyczenie boiska, a tym bardziej no stracą no kibiców, bo wiadomo, no nie każdy ma i czym, 
i czas później, bo to wszystko jest powiązane i jedno i drugie. Także to jest pierwsza sprawa. Drugą 
sprawą jaką chciałem też tutaj się zająć, to znaczy poprosić Pana Wójta, żeby jak najszybciej zrobić 
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to spotkanie, bo w sprawie tej religii, nauczania religii w szkołach, bo   prawie 100% w szkołach 
dzieci, to nasze dzieci chodzą na religię. Także bardzo bym prosił Panie Wójcie, gdyby w miarę 
możliwości nie odwlekać, bo no ludzie chodzą, pytają, mnie osobiście tak, nie wiem jak resztę 
radnych, żyją tym wszyscy mieszkańcy, może nie wszyscy, ale ci, którzy dzieci od nich chodzą. 
Dziadkowie podchodzą, pytają, czy coś tam wiadomo, co, jak, żeby po prostu nie było spekulacji. 
W miarę możliwości Panie Wójcie, przyspieszyć to, żeby po prostu ten temat zamknąć, że tak 
powiem. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „Proszę ad vocem Pan 
Wójt” 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski – (Ad Vocem) odpowiedział: „Panie Kaziku, Panie 
Radny, oczywiście rozumiem i proszę tego nie odbierać, jak ktoś próbuje coś przeciągać, bo 
mówiliśmy już o pewnych kwestiach na komisji, też się tutaj Państwo wypowiadali. Chcemy mieć 
przystępując do takich rozmów, chcemy mieć pewien ogląd co możemy, bo w dalszym ciągu 
mówimy o pieniądzach budżetowych, więc nasze chęci wspólne, zresztą to też wynikało z 
rozmowy, a możliwości nie chciałbym, żeby się rozeszły i robienie czegoś bez przygotowania po 
prostu uważam, że nie ma sensu. Także tutaj jak najbardziej jestem za tym w takim najszybszym 
możliwym terminie, ale też mając pełne albo prawie pełne dane jak to wszystko wygląda i tego 
musimy mieć wszyscy świadomość. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „Dziękuję bardzo. Ja 
jeszcze tutaj tylko pokrótce chciałam nawiązać do tego tematu przedstawicieli klubu sportowego 
Góral. Wszyscy tu byliśmy jednogłośni co do tego, że wszystkie kluby, tak jak i właśnie klub 
piłkarski, tak wszystkie kluby stowarzyszenia działające na naszym terenie, a jest ich naprawdę 
dużo, które zrzeszają naszą młodzież i taką dorosłą już też młodzież po prostu wyrywają te osoby 
niejednokrotnie z możliwości sięgnięcia po używki, wpadnięcie w jakieś nałogi. I naprawdę tutaj 
wszyscy byliśmy zgodni, i dziękowaliśmy za to, każdy jeden radny po prostu dziękuje za to, że 
takie nasze tutaj stowarzyszenia, kluby działają, prężnie działają, odnoszą sukcesy i oby tak dalej, 
a wiadomo w miarę możliwości tutaj ze strony, tak jak już też wójt powiedział, będzie się pomagać 
lub też będzie się szukać rozwiązań, w jaki sposób będzie można było pomóc. Proszę bardzo o głos 
prosi Sołtys wsi Koniaków Jan Gazur.  

Sołtys wsi Koniaków Jan Gazur powiedział: Dziękuję za udzielenie głosu. Ja króciutko kilka 
informacji dla radnych i dla mieszkańców. Pierwsza wynikająca z zebrania wiejskiego w 
Koniakowie. To znaczy chodzi o witacz, któryś raz z kolei wypowiadam się w tej sprawie, jeśli 
chodzi o witacz na Matysce, ten napis Koniaków w najbliższym czasie, zostanie poprawiony i 
będzie lepiej widoczny. Także to jest jedna sprawa. Oczywiście następna sprawa również z tym 
witaczem. Były również takie głosy, żeby ten witacz przenieść w inne miejsce. No to już wiemy, 
że to nie wchodzi w rachubę. Ja w tej sprawie nachodziłem się sporo, jeśli chodzi o miejsce tego 
witacza. W tym miejscu, może nie jest to najgorsze miejsce, ale gdyby tam zostały jeszcze usunięte 
te palety i również jakieś materiały budowlane, ten witacz byłby lepiej widoczny. Mam nadzieję, 
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że właściciel tych materiałów poczuje się troszkę do odpowiedzialności i to zostanie tam usunięte. 
Ten witacz stoi jak i od strony tam Pietraszyny nieodpłatnie na prywatnych działkach. Natomiast 
jeśli chodzi o tutaj od strony Istebnej, no to była oczywiście możliwość, aby ten witacz stał, ale na 
działce prywatnej, więc tu wchodziła odpłatność, ale również jeśli chodzi o Zarząd Dróg 
Wojewódzkich, wymogi w tym zakresie są bardzo rygorystyczne i jeśli chodzi też o odpłatność na 
Zarząd Dróg, kwota jest bardzo poważna, więc z tego żeśmy zrezygnowali. To jest jedna sprawa, 
jeśli chodzi o witacz. Sprawa następna, w ostatnim czasie gościliśmy Zarząd Dróg Wojewódzkich 
w Koniakowie i z przedstawicielami Urzędu Gminy spotkaliśmy się na drodze 943. I tak powiem, 
że będzie naprawa, cząstkowa naprawa chodnika o której już od jakiegoś czasu tam szturmujemy. 
Sprawa studzienek, które są zaniesione, również będą wyczyszczone, a przede wszystkim 
pogłębienie, odrestaurowanie rowu od Euro po Pietraszynę, to jest prawa strona, jak również lewa 
strona od Pietraszyny w stronę Kociego Zamku, po Owczarnię, również będzie rów wyczyszczony. 
A gdy jestem już przy tych rowach i śmieciach to powiem, że do końca tygodnia, jeśli chodzi o 
Pietraszynę i Rajkę, tak jak już to gdzieś też powiedziałem, będzie wyczyszczony. Ale ja tutaj 
zwracam się z ogromną prośbą i apelem do mieszkańców, i to robię co roku, aby pamiętać o tym, 
że śmieci i różne odpady są na działkach, a te działki mają swoich właścicieli. I to mówię o 
działkach czy rowach, czy lasach, czy innych miejscach. I to powinien zebrać w pierwszej 
kolejności właściciel. Tutaj po rozmowie również, to co już wspomniała Pani Przewodnicząca 
Jadwiga, spotkaliśmy się z dyrektorami szkół i będzie również organizowany co roku taka przez 
szkołę jedynkę i dwójkę w Koniakowie, zbiórka śmieci, ale musimy sobie zdać sprawę z tego, że 
każde inne zbiórki poza tym, jeżeli te śmieci nie są segregowane, to jest dodatkowy koszt. I ten 
koszt na pewno nie jest mały, więc ciągle apel do mieszkańców, aby nie wyrzucali i nie zaśmiecali, 
bo po prostu to podnosi koszty wywozu naszych odpadów. To jeśli chodzi o... No właściwie na 
razie wszystko. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna odpowiedziała: „Dziękuję bardzo 
Panie Sołtysie. O głos prosi Radny Władysław Małyjurek.” 

Radny Władysław Małyjurek powiedział: „Dziękuję bardzo. Panie Wójcie chciałem jeszcze do 
tematu wrócić. To ten temat był  poruszony na zebraniu wiejskim. Chodzi o ten monitoring na tych 
przejściach granicznych, co jest ze Słowacją i z Czechami. Czy już tam jakieś były, jakieś 
monitorowanie tego, czy jakby to wyglądało. To pierwsze pytanie, dziękuję.” 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski  odpowiedział: „Znaczy to jest w gestii wojewody i na 
ten temat nic na razie. Nie, nie, na razie nie ma tematu.” 

Radny Władysław Małyjurek powiedział:  „Jeszcze jeden chciałem temat poruszyć, bo pytaliśmy 
też o klub Góral. Mamy tych klubów dosyć sporo, wiadomo, no oni mają dość duże, coraz większe 
finansowanie. Ja jako osobiście działałem też dosyć długo z nimi, także wiem, jakie tam są koszty 
w tych klubach. Składałem interpelację o te 3% dochodów podatkowych. W tej chwili odpowiedź 
jest taka, że po prostu jako gminy nie stać na taki wydatek. A jeszcze właśnie chciałem tu jedną 
taką sugestię podnieść. Wiadomo koszty śmieci wzrastają, wywóz teraz drożeje. No mam taką 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

sugestię do mieszkańców, nie wiem, jak tak jadę czasami i się patrzę i widzę też spakowany popiół, 
takie rzeczy. Ja uważam, że  mamy miejsca, które byśmy sobie, mogli jaką dziurę zasypać po prostu 
na tych drogach, a każdy mówi, no płacimy, no to już to oddajemy, no ale wiadomo oddajemy, ale 
my się musimy z tym liczyć, że co rok te koszty będą większe i to, bo to jest duży tonaż, także 
jeżeli ludzie tam po prostu słuchają, W miarę możliwości też ograniczajmy, to nie mówmy, że po 
prostu płacimy za to, no to niech to biorą. no mi się wydaje, że pewne rzeczy jeszcze możemy sami 
i w zakresie swoim zutylizować. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „Dziękuję. Prosi, o 
głos prosi Wójt.” 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski powiedział: „Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. 
To słowo utylizacja i we własnym zakresie to tak, raczej bym się aż tak nie wychylał, ale co już 
możemy zrobić to przede wszystkim dobrze segregować śmieci, bo dobrze segregowane śmieci, 
zresztą tutaj Pan Kierownik też siedzi, bo może to powtórzyć, to też są mniejsze koszty, więc tu 
jest też duża sprawa przed nami. Akurat też na zebraniu wiejskim w Jaworzynce właśnie też było 
podnoszone kwestia tych małych opakowań szklanych po różnych napojach. One tam mają też 
swoje nazwy. Akurat uważam, że takie obraźliwe dla tego zwierzątka, które jest tam przytaczane. 
No i to co tutaj Pan Władysław apelował myślę, że po raz kolejny mówimy o czymś, co jest 
oczywiste. Jak ktoś potrafi skonsumować zawartość z tego opakowania, to jak to jest puszka, to 
ona jest i gabarytowo, i ciężarowo mniejsza aniżeli przed tym, zanim spożył ten napój, więc 
zgniecenie, włożenie do kieszeni, zabranie ze sobą do domu nie powinno nastręczać. Ja wiem, że 
to są tak proste rzeczy, ale albo to powtarzajmy cały czas, bo mi trochę jest wstyd przed dziećmi, 
które muszą później iść i zbierać, powiem tak, w większości rzeczy, które zostawiają dorośli i to 
jest takie mało edukacyjne, więc prośba po raz kolejny, bo to już nawet nie można nazwać apelem. 
Przyczyńmy się do tego, żebyśmy  te nasze sołectwa, przysiółki, całą gminę mieli coraz bardziej 
czyściejszą i ładniejszą, i przede wszystkim sami jesteśmy w stanie wiele, rzeczy zrobić tak, żeby 
te koszty przynajmniej tak drastycznie nie rosły. A to co Pan powiedział tak to jest fakt. Jak nie 
będziemy o to dbać, no to cudów nie ma. Za każde tego typu nasze niedbalstwo będziemy, musieli 
zapłacić. Dzisiaj firma, która zajmuje się odbiorem odpadów, ona nie działa charytatywnie i my 
tylko możemy doprowadzić do tego, że te koszty nie będą tak rosły. Także tutaj moja prośba jeszcze 
raz, tak jak wszystkich Państwa, zadbajmy o to,żeby nam się żyło lepiej patrz, żeby było czyściej, 
no i taniej. Dziękuję bardzo.” 

Radny Władysław Małyjurek dodał: „Dziękuję. Jeszcze jedno, jak można? Jeszcze rozmawiałem 
z Panem Mirkiem, z Kierownikiem i tak jest taka prośba też już do Pana Mirka, że przy 
projektowaniu tych wymian wodociągów, które będą prowadzone w Koniakowie, te wymiany, 
żeby po prostu uwzględnić takie te miejsca strategiczne, hydranty i zasoby strefowe. I taka jest 
moja sugestia, panie Mirku, żeby te miejsca, w miarę możliwych jak się da, było tam położone 
metr na metr kwadratowy asfaltu albo jakieś kostki w tym miejscu utwardzone. W ten czas 
żywotność tych urządzeń bardzo dużo wzrośnie, a w razie awarii nie ma problemu. Każdy wie, 
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każdy widzi, że nie trzeba 5 godzin chodzić z brechą i szukać. Także taka sugestia jak do tych 
nowych projektów, żeby to można było uwzględnić. Dziękuję bardzo.” 

 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „Dziękuję bardzo. O 
głos prosi Radny Kazimierz Łacek.” 

Radny Kazimierz Łacek powiedział: „Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja nie z pytaniem, ale z 
apelem też do mieszkańców, bo mówimy tu o oszczędnościach. Już tyle się mówi o tym braku 
wody, nie i to będzie narastało, tak jak wiemy. Także ja też mam mauzera w domu. Tu kolega 
Bartek już też tyle razy apelował, też te mauzery podkłada i chciałbym taki apel wystosować, żeby 
ludzie zakupili te mauzery, bo naprawdę to nie jest duży wydatek. Ja mogę przytoczyć przykład. 
W sobotę zakręciłem mauzera, bo tak po prostu w zimie nie mam, nie używam go, ale teraz 
uznałem, że już będzie potrzebny, zakręciłem. Z jednej strony dachu podłączone 700 litrów, rano, 
w poniedziałek było wody. Także to są rzeczywiste fakty, które naprawdę, warto z tego skorzystać, 
skoro Pan Bóg nam daje taki dar tej wody, no to skorzystajmy z tego i używajmy tego, a wtedy dla 
nas wszystkich tej wody wystarczy. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „Dziękuję bardzo 
Radnemu. Jesteśmy tu wszyscy zgodni i apelujemy właśnie o to, żeby oszczędzać wodę, żeby 
szukać tych rozwiązań, żeby pozyskać wodę deszczową, bo to naprawdę dużo daje, a jak sami 
dobrze wiemy, bez wody nie ma życia i po prostu no w złym kierunku to idzie. Klimat jest jaki 
jest, zmienia się na naszych oczach. Także tutaj wszyscy apelujemy o to, żebyśmy oszczędzali 
wodę. Proszę Radny Władysław Małyjurek.” 

Radny Władysław Małyjurek powiedział: „Jeszcze raz dziękuję. Panie Wójcie chciałbym jeszcze 
dopytać, myśmy rozmawiali na temat zakupu tego ciągnika, jak tam, jest jakieś światełko w tunelu? 
Czy jak by to wyglądało? Dziękuję bardzo.” 

Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski  powiedział: „Też odpowiadam. Mogę powtórzyć to 
co było, kwestia ciągnika, ale nie tylko. To jest sprawa szersza, tak jak mówiłem. W związku z 
obowiązującą ustawą o obronie cywilnej i ochronie ludności pojawiły się pewne przedsięwzięcia, 
które też będą dotyczyć samorządów. No i między innymi w tamtym kierunku idziemy. Wysłaliśmy 
stosowny wniosek, zapotrzebowanie, oczywiście to jest szersze zapotrzebowanie, ale między 
innymi znalazła się też tam ta pozycja, czekamy jaka będzie odpowiedź.” 

Radny Władysław Małyjurek  powiedział: „Także dziękuję Panie Wójcie, trzymamy kciuki. 
Może się to uda, fajnie, dzięki.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna powiedziała: „Dziękuję bardzo. Czy 
Radni mają jeszcze jakieś sprawy? Nie widzę. Tak więc myślę, że możemy zakończyć dzisiejsze 
posiedzenie.” 

W dyskusji wzięli udział: 
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- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
- Radna Jadwiga Waszut - (Ad Vocem) 
- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 
- Zastępca Kierownika RI Justyna Dragon 
- Kazimierz Łacek - (Ad Vocem) 
- Sołtys wsi Koniaków Jan Gazur 
- Radny Władysław Małyjurek 
- Radny Kazimierz Łacek 

 

16. Zakończenie posiedzenia. 

Magdalena Mucha Przewodnicząca Rady Gminy Istebna wobec wyczerpania porządku obrad, 
zamknęła XVI sesję Rady Gminy Istebna bardzo serdecznie dziękując wszystkim za obecność. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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